
Z A P I S N I K 

sa 53. sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju i 

prostorno planiranje, održane 2. decembra 2015. godine 

 

Sjednica je počela u 11.00 časova.  

 Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: dr Filip Vuković, Slobodan Krušo Radović, 

Branko Čavor, Mićo Orlandić, Almer Kalač, mr Danko Šarančić, Goran Tuponja i Genci 

Nimanbegu.   

Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: dr Strahinja Bulajić, prof. dr Jelisava Kalezić, 

dr Ljiljana Đurašković i Veljko Vasiljević.  

Sjednici su, u svojstvu predstavnika predlagača zakona, prisustvovali: mr Nikola 

Vukićević, generalni Direktor direktorata za budžet u Ministarstvu finansija i Tanja Musterović, 

koordinatorka u Direktoratu za budžet. 

Sjednici su, po pozivu, prisustvovali: prof. dr Petar Ivanović, ministar poljoprivrede i 

ruralnog razvoja; Danijela Stolica, generalna direktorica Direktorata za poljoprivredu i ribarstvo; 

Zoran Tomić, sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma i Veljko Vrbica, šef Službe za opšte 

poslove, ljudske resurse, finansije, logističku i tehničku podršku Ministarstva održivog razvoja i 

turizma. 

Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  

Nakon što je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje za sjednicu  

je utvrđen  sljedeći: 

 

DNEVNI  RED: 

 

- Usvajanje zapisnika sa 46, 47, 48, 49, 50. i 51. sjednice Odbora- 

 

1. Predlog  zakona o budžetu Crne Gore za 2016. godinu;  

2. Tekuća pitanja. 

************* 

 

 Zapisnici sa 46, 47, 48, 49, 50. i 51. sjednice Odbora usvojeni su bez primjedbi. 

 

1. Predlog zakona o budžetu Crne Gore za 2016. godinu 
 

Uvodne napomene o Predlogu zakona dao je generalni direktor Direktorata za budžet u 

Ministarstvu finansija mr Nikola Vukićević, sa osvrtom  na osnovna opredjeljenja za utvrđivanje 

budžetske politike za narednu godinu. Iznio je podatke da je za 2016. godinu planiran budžet u 

iznosu od 2.125 mil. €, te da je u odnosu na 2015. godinu povećan tekući budžet za 94 mil. €, 

budžet fondova za 23 mil. €, kapitalni budžet za 50 miliona i umanjene transakcije i drugi 

finansijski izdaci za 5 mil. €.  Saopštio je da se radi o Predlogu budžeta koji ima najbolje finansijske 

performanse u protekle četiri godine, kao i da su tekući rashodi skoro u potpunosti pokriveni 

tekućim prihodima. Deficit je projektovan na kapitalne izdatke, prije svega one koji se tiču dionice 

auto-puta Bar-Boljare, koji je u izgradnji. Istakao je da je obezbijeđeno stabilno finansiranje 

državne administracije, isplata penzija i svih socijalnih izdataka koji se isplaćuju iz budžeta Crne 

Gore, shodno zakonu.  



U raspravi koja je uslijedila, od predstavnika Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja 

i Ministarstva održivog razvoja i turizma zatražena su objašnjenja pojedinih budžetskih stavki i 

planiranih aktivnosti u 2016. godini.  

Poslanik Almer Kalač je ocijenio pozitivnim povećanje sredstava za program 

„Poljoprivreda i ribarstvo” Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja i pitao zašto je za bruto 

zarade opredijeljeno 30% više sredstava u odnosu na 2015. godinu i da li je predviđeno povećanje 

broja  zaposlenih.  

Predstavnik predlagača zakona mr Nikola Vukićević objasnio je da su sredstva za bruto 

zarade, ne samo kod Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja, već kod svih potrošačkih 

jedinica, planirana u skladu sa Predlogom zakona o zaradama zaposlenih u javnom sektoru, koji 

je Vlada nedavno utvrdila. Naime, budžet za zarade je uvećan zbog primjene koeficijenata iz ovog 

predloga zakona. Ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja prof. dr Petar Ivanović je dodao da je 

u okviru Direktorata za IPARD plaćanja preuzeta obaveza prema Evropskoj komisiji da se zaposli 

35 lica, ali i da je za 2016. Ministarstvo finansija postavilo ograničenja u zapošljavanju.  

Poslanik Genci Nimanbegu pitao je kakvi si planovi Ministarstva održivog razvoja i 

turizma u 2016. godini u vezi sa privatizacijom Ulcinjske rivijere, inspekcijskim nadzorom u 

oblasti građevinarstva i turizma, naplatom boravišne takse, radom Nacionalne turističke 

organizacije i problemom buke. 

Sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma Zoran Tomić obrazložio je ključne 

programe i projekte Ministarstva održivog razvoja i turizma i saopštio da je privatizacija Ulcinjske 

rivijere planirana i ove godine, te da će vjerovatno biti obuhvaćena planom i naredne godine. 

Ministarstvu održivog razvoja i turizma je opredijeljeno  nešto više od 7,6 mil. €, od čega će se za 

program „Turistička djelatnost“ utrošiti preko 2 mil. €. Za program „Životna sredina i komunalni 

razvoj” predviđeno je više od 1,6 mil. €, a za administraciju nešto više od 930.000 €. Naglasio je 

da je u toku  javna rasprava o Nacrtu zakona o uređenju prostora i izgradnji objekata i da je za 

program „Uređenje prostora, građevinarstvo i stambeni razvoj” opredijeljeno preko 2,3 mil.€.  

Poslanik Genci Nimanbegu potencirao je problem buke, koji je po njegovom mišljenju 

zakonski dobro riješen, ali praktično nije. Kada je riječ o privatizacionim aktivnostima u oblasti 

turizma, očekivao je odgovor koji pokazuje kakvu politiku Vlada vodi i nagovještaj da će se 

raskinuti privatizacioni ugovori koji nijesu ispoštovani. Smatra da prioritet Ministarstva treba da 

bude zaštita područja Ulcinjske solane i jačanje kapaciteta u oblasti inspekcijskog nadzora, 

posebno turističke i građevinske inspekcije.  

Sekretar Ministarstva održivog razvoja i turizma Zoran Tomić je saopštio da Ministarstvo 

ima precizirane nadležnosti koje proističu iz Zakona o zaštiti prirode i da se područje Ulcinjske 

solane mora štititi. O inspekcijskom nadzoru vodiće se posebna pažnja što je predviđeno i Nacrtom 

zakona o uređenju prostora i izgradnji objekata. 

 Poslanika Gencija Nimanbegua zanimalo je kakvi su planovi Ministarstva poljoprivrede i 

ruralnog razvoja u sektoru ribarstva za narednu godinu, a posebno kada je inspekcija u pitanju. 

Ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja prof. dr Petar Ivanović je istakao da je za sektor 

ribarstva od velikog značaja formiranje jakog udruženja, koje će ribare učiniti konkurentnijim na 

tržištu širem od crnogorskog, a da je rješavanje problema koji postoji u funkcionisanju 

inspekcijskih službi jedan od prioriteta Ministarstva. Komentarišući budžet Ministarstva za 2016. 

godinu, kazao je da je najvažnije pitanje trošenja budžeta odnos između investicija i potrošnje i da 

je, u tom kontekstu, važnija struktura budžeta od njegovog nominalnog iznosa. 

 

 



 

 

 Poslanik Goran Tuponja smatra neobičnim projekciju budžeta na osnovu pretpostavljenih 

rješenja budućeg zakonskog rješavanja zarada u javnom sektoru. Smatra i da postoje ogromne 

disproporcije u pogledu opredijeljenih sredstava na pojedinim budžetskim stavkama Ministarstva 

poljoprivrede i ruralnog razvoja. Postavio je i pitanja u vezi sa subvencioniranjem poljoprivrednika 

i kontrolom koja treba da ga prati.  

Ministar Petar Ivanović saopštio je da Evropska komisija i Svjetska banka podržavaju 

način na koji se sredstva koja obezbjeđuje Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja troše i  

podsjetio da resorno ministarstvo podršku pruža onim poljoprivrednicima koji za to ispunjavaju 

uslove.  

Poslanik Mićo Orlandić ocijenio je da je Vlada, ovakvim predlogom budžeta, očigledno 

uspjela da pronađe pravu mjeru između realnosti i potreba.  

Odbor je ocijenio prihvatljivim Predlog zakona o budžetu Crne Gore za 2016. godinu u 

dijelu koji se odnosi na potrošačke jedinice: Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja i 

Ministarstvo održivog razvoja i turizma. 

 

2. Tekuća pitanja 

  

 Predsjednik Odbora Predrag Sekulić informisao je članove Odbora da je drugi bilateralni 

sastanak sa Odborom za privredu, trgovinu i životnu sredinu Parlamenta Republike Albanije, koji 

je bio zakazan za 21. novembar, odgođen. Dogovoreno je sa kolegama iz OEBS-a da se sastanak 

održi u prvoj sedmici februara naredne godine, u Ulcinju.  

 Upoznao je Odbor da mu je poslanica prof. dr Jelisava Kalezić uputila dopis 13. novembra 

sa molbom da Odbor razmotri zahtjev grupe građana Poda kod Herceg Novog u vezi sa problemom 

kamenoloma. Naime, građani Poda su u svom zahtjevu naveli da su im „kuće uništene od 

prekomjernih doza za miniranje u kamenolomu AD „Novi Prvoborac“, a „životi ugroženi od 

mogućnosti urušavanja objekata“. Zbog toga zahtijevaju kontrolno saslušanje koncesionara i 

tadašnjeg ministra održivog razvoja i turizma Predraga Sekulića. Podsjetivši na odredbe 

Poslovnika, predsjednik Sekulić je istakao da se u ovom slučaju može podnijeti inicijativa 

za  kontrolno saslušanje aktuelnog ministra održivog razvoja i turizma, te da u ovoj fazi (bez 

inicijative) Odbor ne može odlučivati o kontrolnom saslušanju. 

 Takođe, obavijestio je članove Odbora da će se u Briselu 9. decembra 2015. godine održati 

jednodnevni seminar „Reforma Zajedničke poljoprivredne politike iz 2013. godine – uticaj na 

zemlje u procesu pristupanja”. Seminaru će prisustvovati poslanici Predrag Sekulić i Danko 

Šarančić, i savjetnica u Odboru Angelina Šaranović.   

 

**** 

Sjednica je završena u 12.05 časova. 

 

 

SEKRETAR ODBORA                                                                               PREDSJEDNIK ODBORA

  

Radana Damjanović                                                                                           Predrag Sekulić 

 

 


